
Evaluatie hart voor Oudheusden. 
 
Er is veel tot stand gebracht. De resultaten in de afgelopen periode zijn vooral 
succesvol geweest door de directe samenwerking met de betrokken bewoners. Een 
sterk onderdeel van de aanpak maar evenzogoed de complimenten aan de betrokken 
bewoners zelf! Bij de evaluatie gaat om grote projecten maar ook kleine zaken die in 
zijn totaliteit tot een significante verbetering van de leefomgeving hebben geleid. Dit 
blijkt o.a. uit de grafiek m.b.t. de enquête veiligheidsmonitor 2013 (op pag.9 van de 
evaluatie). Inwoners geven daarin aan het gevoel te hebben dat er een verbetering van 
de leefomgeving heeft plaatsgevonden (geeft een hogere score dan bij andere kernen). 
Er is veel bereikt; complimenten gaan vooral ook uit naar wethouder Margot Mulder 
die zich niet alleen bestuurlijk maar ook zeer persoonlijk heeft verbonden aan de 
bereikte resultaten. En niet te vergeten de betrokken ambtenaren. 
 
Toch leeft daarentegen bij veel inwoners ook het gevoel dat het nog niet klaar is. 
De basis voor de wijkverbetering ligt primair in de wijkvisie; het castellum. Enkel de 
fase 1 is gerealiseerd; en wat zou het mooi zijn als dit kon worden voortgezet met een 
tweede fase; een doorgroei van de woningbouwvernieuwing zoals dat is gebeurd in de 
eerste fase. Er is eerder een verwachting gewekt, echter de financiële situatie maakt 
het niet mogelijk. Doordat het uitvoeringsprogramma jaarlijks werd vastgesteld (op 
basis van het programmaplan) en inhoud en ambitie nogal eens is gewijzigd in de 
afgelopen jaren is het lastig om een goed overzicht te krijgen van wat daadwerkelijk 
is gerealiseerd ten opzichte van wat eerder is voorgenomen. We moeten reeel zijn en 
vaststellen dat de evaluatie niet dit totaaloverzicht levert. Zo blijven we bijv. (met de 
afronding van dit programma) toch ook achter met het gevoel dat de kasteellaan niet 
de centrumfunctie heeft gekregen die aanvankelijk wel was voorzien. De ambitie 
rondom woningbouw is ook nog niet gerealiseerd. De fractie DMP spreekt het 
verlangen uit dat, als betere financiële tijden zich aandienen, dit weer opnieuw zal 
worden opgepakt.  
 
Er is zichtbaar veel geïnvesteerd in ruimte en inrichting. Maar belangrijker nog is wat 
de effecten op de leefomgeving zijn. Het sociaal plan geeft een baseline in wat we 
wilde bereiken. De sociale index geeft hierbij de situatie van het begin van de periode 
(de nulmeting). Het zou mooi zijn om de effecten van de concrete activiteiten uit het 
programmaplan bij de afronding van dit project in beeld te hebben (dus huidige 
situatie tov vaststelling sociaal plan). We zien wel de gemeten waarden uit 2010 maar 
niet in een vergelijking met 2014 (de eindperiode). De grafieken met jaarvergelijking 
uit wijkatlas en dergelijke laten ook over het algemeen genomen niet echt verbetering 
zien van de aspecten uit de sociale index. Ook de grote projectrapportage geeft geen 
duidelijke effectmeting. Na het lezen van de evaluatie blijft een goed gevoel achter 
maar geen exact resultaat van wat met het sociaal plan is bereikt. Dat is jammer want 
daar zou de evaluatie nu echt in moeten voorzien. 
Vraag: hoe krijgen we dit in beeld? Wanneer kunnen we een actualisatie van de 
sociale index verwachten. 
 
Een paar specifieke punten nog. 
 
Wijkwinkel. 
De wijkwinkel heeft absoluut een succesvolle bijdrage geleverd aan de behoefte van 
deze woonkern. In de evaluatie wordt vermeld dat de huur per 1 jan. 2015 wordt 
opgezegd. Het ligt in de bedoeling om de wijkwinkel te professionaliseren en beter te 
positioneren. Vraag: Wat is de stand van zaken. Kan met zekerheid gesteld worden 



dat de wijkwinkel een vervolg krijgt? Waar en wanneer zien we de wijkwinkel in een 
nieuwe opzet terug? 
 
Kasteellaan 
In onderdeel 7 wordt genoemd als aandachtspunt voor de korte termijn “een verdere 
maatschappelijke invulling en uitwerking kasteellaan”. De herinrichting geeft een 
verbetering. Het gevoel blijft echter dat er t.o.v. de eerdere plannen nog lang niet alles 
is bereikt. Kasteellaan zou de kern moeten zijn van Oudheusden met veel 
maatschappelijke functies en een winkelvoorziening. Daarnaast een vervanging of 
verbetering van de sporthal alsook een multifunctioneel gebruik van de hieraan 
verbonden ruimten. Vraag: Wij zouden graag willen weten wat de concrete plannen 
zijn voor de korte en middellange termijn met de kasteellaan? 
 
Christinastraat. 
De reconstructie van de Christinastraat betreft het sluitstuk van het uitvoerings-
programma. In de afgelopen periode zijn er tussen gemeente en bewoners nogal wat 
harde noten gekraakt. Voor ons een aanleiding om hierover vragen te stellen. 
 
Op de internetsite van de gemeente zelf is te lezen dat bewoners van de 
Christinastraat zelf hebben geïnventariseerd welke wensen zij hebben om hun straat te 
verbeteren. Deze wensen hebben zij uitgewerkt in een tekening en aangeboden aan de 
wethouder. Vervolgens is de gemeente aan de slag gegaan met deze tekening. Aan de 
hand van een nieuwe tekening (op schaalgrootte) is er samen met de initiatiefnemers 
gesproken over het ontwerp en het vervolg. Ofwel er zijn toezeggingen gedaan en er 
is een verwachting gewekt bij de bewoners van de Christinastraat, mede ook omdat in 
eerste instantie is aangegeven dat financiële middelen beschikbaar zouden zijn. Een 
aantal inwoners stelt (zo valt te lezen uit de gespreksverslagen van het overleg) dat de 
gemeente niet heeft waargemaakt wat is beloofd. De emoties zijn nogal hoog 
opgelopen; dit is de samenwerking dan ook niet ten goede gekomen (vanuit twee 
kanten). Wij hebben het vermoeden dat nu de middelen ontbreken om waar te maken 
wat is beloofd. En dat is vooral jammer maar ook een behoorlijke dissonant in de 
afsluiting van dit prachtige project ‘Hart voor Oudheusden’.  
 
We moeten vaststellen dat (bij de afsluiting van dit programma) nog niet alles is 
gerealiseerd. Daarnaast klagen bewoners over de kwaliteit van de uitvoering en door 
eigen waarneming heb ik kunnen vaststellen dat dit niet geheel onterecht is.  
 
Ofwel wethouder wat gaat u hieraan doen?  
Hoe rondt u dit sluitstuk succesvol af en gaat u hierover in overleg met bewoners? 
 
 


